
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr LIII 

Sesja w dniu 25 maja 2023 
Obrady rozpoczęto 25 maja 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:23 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Wiceprzewodnicząca Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 13 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu. 

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022 r.
8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie za rok 2022.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
b) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2023 roku
c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Klotyldzin - działka nr 318/13, 318/23
d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2032
f) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 



kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki
g) powierzenia jednoosobowej spółce Gminy Margonin pod firmą Zakład Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z o.o. zadania własnego Gminy Margonin w zakresie zaspokajania potrzeb 
mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne głosy.
12. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

3. Przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej z dnia 24.05.2023 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 27.04.2023 r. oraz 9.05. 2023 r. stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
7. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022 r.
Pani Katarzyna Kurnik przedstawiła sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku
2022 r. Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie:
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022.
J. Koczorowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie za rok 2022.
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie za rok 2022.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych. 



Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/486/2023 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu 

b) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Wiceprzewodnicząca zapytała czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2023 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/487/2023 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu 

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Klotyldzin - działka nr 318/13, 318/23
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Wiceprzewodnicząca zapytała czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Klotyldzin - działka nr 318/13, 318/23. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2



Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/488/2023 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu 

d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział:
- Rafał Gimzicki – w punkcie oświata i wychowanie kwota 754 813,00 324 313,00 na wynagrodzenia i 
 60 000,00 na remont toalet 130 500,00  różnica nie daje tej kwoty.
- Skarbnik – piszę ogólnie bo w tej kwocie zwiększamy również wydatki bieżące, w załącznikach jest 
uwzględniona kwota, że zwiększamy łącznie kwoty przy szkołach podstawowych. 
Mamy na wynagrodzenia na 600 115,00.
- Rafał Gimzicki – jeśli mamy na wynagrodzenia i jest to rozdzielone na trzy szkoły to tam się wszystko 
się zgadza to jest 624 313,00 ale jak do tego dodamy 60 000,00 to nie wychodzi 75 813,00 brakuje
 70 500,00, chyba że 60 000,00 na remont ale pewnie wystarczy tylko na rozkucie tego. 
- Skarbnik – ale jest też zwiększenie na zakup materiałów ale w uzasadnieniu Państwo tego nie 
wymieniam. Można zajrzeć do załączników.
-  Mirosław Leśko – zwiększamy kwotę  na obsługę rady na co to będzie przeznaczone te 5.400?
- Skarbnik – nie ma konkretnego przeznaczenia, uzupełniam żebyśmy mieli rezerwę, żeby za chwile się 
nie okazało że są braki w planach. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/489/2023 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu 



e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2032
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2032. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/490/2023 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu 

f) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na
podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/491/2023 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu 



g) powierzenia jednoosobowej spółce Gminy Margonin pod firmą Zakład Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z o.o. zadania własnego Gminy Margonin w zakresie zaspokajania potrzeb 
mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
powierzenia jednoosobowej spółce Gminy Margonin pod firmą Zakład Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z o.o. zadania własnego Gminy Margonin w zakresie zaspokajania potrzeb 
mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr LIII/492/2023 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu 

10. Interpelacje i zapytania radnych.
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęło żadne zapytanie ani interpelacja. 
W dyskusji wzięli udział:
- Tomasz Gorkowski – Panie Burmistrzu w w budżecie przeznaczyliśmy w uchwale budżetowej środki na
utrzymanie boiska na osiedlu, dobrze że te środki tam poszły proszę żeby z tym boiskiem w miarę ruszyć,
trawa jest bardzo wysoka druga sprawa warto by sprawdzić czy system nawadniania tam działa. Mamy 
fajne boisko dużo zostało tam zainwestowane, ludzie z tego korzystają dobrze żeby to było wykorzystane 
wykoszone i nawodnione. 
- Zastępca Burmistrza – my to przekażemy do Leśnika, to on się tym zajmuje i w zeszłym roku i w tym 
roku środki są zwiększane jakby na ten cel porównywalne jest to z zeszło roczną kwotą czy nawet trochę 
większą. Czemu to nie zostało jeszcze zrobione nie wiem ale przekażemy. Opiekę nad tym ma ma Leśnik 
Margonin, przekażemy tą informacje. 

11. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – wczoraj sobie porozmawialiśmy na komisji, dziękuje Panu wiceburmistrzowi za 
wyjaśnienia w związku z tym, że na ul. Polnej nie został naprzeciwko ośrodka zdrowia wybudowany 
chodnik przez inwertora tych bloków na ul. Polnej Pan Wiceburmistrz wyjaśnił dokładnie z jakich 
powodów nie został wybudowany. Dziś ponawiam pytanie bo tak jak Pan powiedział wiadomo, że będzie
to po stronie gminy i gmina będzie musiała ten chodnik wybudować. Ponawiam pytanie mieszkańców 
kiedy ten chodnik zostanie wybudowany.
- Zastępca Burmistrza – kiedy to Państwu nie odpowiem zaczyna się największy rok inwestycyjny w 



historii Margonina zresztą sami Państwo widzicie w wieli miejscach place budowy, które są albo już 
rozpoczęte albo za chwile się zaczną to za chwilę wszystko się  nawarstwi, to wszystko wchodzi teraz w 
decydującą fazę. Nie jesteśmy w stanie określić daty kiedy to zostanie zrobione my swojej ekipy do 
takich zadań nie mamy przez spółki jest to realizowane ale oni też wynajmują podwykonawców na 
zewnątrz. My zaczynamy duże inwestycje, jesteśmy w trakcie realizacji hydroforni spółka pracuje na 
kilku miejscach w tej chwili na sferze inwestycyjnej i tam też kanalizacje, cały czas jest inwestycja 
Margońska Wieś – Kowalewo w trakcie budowy, Bugaj w I etapie skończony, Tereska, Dębiniec za 
chwile drogi na osiedlu, Żeromskiego, nakładki, Cmentarna, chodniki w Lipinach, droga w Radwankach 
to się dopiero zaczyna my nie jesteśmy wstanie powiedzieć co do daty nawet jak ktoś nas pyta. Inwestor 
ma inny obowiązek i musi ten obowiązek swój wykonać, nie oczekujemy od niego wybudowania 
chodnika chyba, że to zrobi bo chce. Nie ma co rzucać dat bo za chwile będziecie Państwo nas z tego 
rozliczać. Są pieniądze na place zabaw, ktoś musi jechać ocenić stan Straż Miejska swego czasu jeździła 
ale to też potrwa.
- Maria Miler – Panie Burmistrzu mieszkańcy widzą te inwestycje duże i doceniają, później trudno 
wytłumaczyć, że po raz kolejny pominięte jest w zasadzie centrum miasta i to przekazuje wprost 
przyjeżdżają ludzie do szkoły ale także do ośrodka nie tylko z Margonina, do lekarzy czy dentysty nie 
przyjeżdżają tylko mieszkańcy i może dlatego że ta inwestycja jest tak nie wielka trudna jest 
wytłumaczyć jest po raz kolejny pomijana i ja to doskonale rozumiem że jeden, drugi, trzeci chodnik 
budzi jakieś emocje ale też staram się zrozumieć i wytłumaczyć mieszkańcom, podać jakąś datę bo 
faktycznie uchwycili się tej daty bloków, stało się jak się stało muszą być te miejsca parkingowe nie ma 
20, 30 m chodnika. Może uda się przy okazji, żeby było na względzie. 
-  Tomasz Gorkowski -  ja taką techniczną sprawę, na poprzedniej sesji był sołtys z Klotyldzina i była 
dyskusja odnośnie lamp ledowych, dyskusja poszła w tym kierunku, że za dużo jest tych lamp i nie 
wiadomo którą wybrać, tutaj bym przyjął wersje Pana A. Zmudzińskiego o której kiedyś mówił że każda 
wersja lampy ledowej ma dużo minusów więc lepiej raz to zrobić okablować niż bawić się w ledowe, 
które przez pewien okres będą nam super działać a później Ci mieszkańcy będą narzekać. Może to jest 
trudniejsze, żeby to zaprojektować ale byłby to bardziej trwałe w przyszłości.
- Zastępca Burmistrza – to kosztuje, żeby okablować osiedle ale prąd kosztuje, na tym polegają 
odnawialne źródła energii że one nie kosztują. Postawienie kilkudziesięciu lamp przy obecnych 
cennikach energii można zadać pytanie o źródło, im więcej obiektów budujemy tym mamy większe 
koszty utrzymania zobaczcie Państwo jak rosną koszty bieżące. Radny musi wziąć pod uwagę że budując 
zwiększa się wydatki bieżące w ten sposób. Jedne lampy solarne są lepsze drugie gorsze trzeba sprawdzić
czy te lampy spełniają wymagania, które zostały postawione, mówiłem że jest problem z ocena tego z 
powodu braku odpowiedniej wiedzy, u nas takich osób nie ma. Jutro przyjeżdża biegły który to oceni czy 
te lampy spełniają wymogi. Chodzi o to żeby nie dopuścić do wyboru oferty, która zostanie podważona, a
to jest też rekompensata Funduszu Sołeckiego. Próbujemy od 5, 6 miesięcy Enea nie może zaprojektować
przyłącza do przepompowni miejmy wyobrażenie jak wyglądają rozmowy z tego typu spółkami. 
Kowalewo,jadąc pierwszy odcinek nie działa teraz już miało być to zrobione ale to się ciągnie od wielu 
miesięcy. Widzicie Państwo ile trwa proces usuwania awarii oświetlenia dzwonicie, prosicie ale 
mieszkańcy tego nie rozumieją, tak wygląda ten proces. Koszty przeważają i czas. To nie będą najtańsze 
ledówki one spełnią swoją rolę. Przyszła kolejna faktura za nieczynną świetlicę w Próchnowie kolejne 
kilka tysięcy za gaz w kwietniu wiecie jaka była pogoda bywało jak bywało….i sama świetlica. Za 
miesiąc kwiecień w Gminie przyszła faktura za gaz. Prąd mamy chronieni ale gaz niestety nie. 
Zwiększenia cały czas są i one będą nie obstawiał bym żeby prąd będzie taniał. Warto szukać 
alternatywnych rozwiązać, tradycyjne źródła ja rozumiem, że pewnie lepiej spełniają swoją rolę.
-  Tomasz Gorkowski – ja przedstawiłem swoją opinię, mieszkańcy niech poznają opinię. Z takimi 
tematami prądowymi jak budowa przyłącza to trwa 9 miesięcy i dłużej w zależności jaka pora roku. 
Niemniej jednak zużywanie energii można zastosować oprawy które będą brały mniej energii i zużyjemy 
mniej prądu dobrze, że w Zbyszewicach wchodzimy w fotowoltaikę ale można by na każdej sali sołeckiej



mieć zestaw paneli fotowoltaicznej, który by wspierał całą gospodarkę energetyczną bo taka jest 
przyszłość i warto w to wchodzić. Ciesze się że zaczynamy chociaż w Zbyszewicach od tej fotowoltaiki 
że ten pierwszy krok zrobiliśmy i sądzę że profesjonalną fotowoltaiką zrobić sobie energię, którą potem 
zużyjemy na oświetlenie to jest lepiej niż branie tego prądu z mini panela, który jest na lampie, ale jeśli to
będzie z akumulatorem to jakiś czas posłuży gwarancji nie ma za dużo, za nim ludzie się nacieszą to 
będzie za chwilę narzekanie. 
- Zastępca Burmistrza – co do linii to my się zgadzamy, tylko montowanie na każdej świetlicy wiejskiej 
fotowoltaiki, która jest raz w roku używana. ...to też trzeba przeliczyć jakby co się może uzyskać w 
stosunku do wyłożonych pieniędzy, nie mam tu rozpiski ile świetlice są używane w roku, w Kowalewie 
wydanie 100 tys. złotych kiedy to się zwróci. Publiczny pieniądz jest publiczny jak Pan liczy w domu to 
też Pan liczy kiedy to się zwróci. Jak będzie Pan publicznym pieniądzem obracał to też Pan dojdzie do 
przekonania że za 30 lat się to Panu wróci, akurat Zbyszewice są taki rozwiązaniem dlatego, że tam był 
projekt unijny, Zbyszewice są bardzo wykorzystywane ale nie powiedziałbym, ani w Kowalewie ani parę 
różnych miejsc świetlica świetlicy jest nie równa. To nie są Lipiny gdzie jest intensywnie 
wykorzystywana trzeba przeliczyć czy to ma sen montować wszędzie.
Jak policzono w szkole podstawowej w Margoninie, bo ktoś to wyliczał to koszt montażu paneli oraz 
pomp ciepła kompletnie jest bezsensu, pokazali że gaz jest sensowniejszy bo się to nie zwróci przez 
kolejne 20 lat, nie wszędzie ma to rację bytu są to za wielkie obiekty. 
-  Tomasz Gorkowski –  ja sam sobie zaprojektowałem i wykonałem przeliczyłem ile to wszystko 
kosztuje. Każdą fotowoltaikę dobiera się do do apetytu jaki dany obiekt ma. Jedna świetlica ma większy
druga ma mniejszy i doskonale to rozumie, nie trzeba na każdej świetlicy na jednej można zamontować 
4KV a gdzie indziej większą. Jak już to zrobiliśmy to chwalę to, jak już mamy tą zieloną energię z 
wiatraków to idźmy krok dalej i małymi krokami dopasowujmy zapotrzebowanie na energie z 
fotowoltaiki do apetytu świetlicy my to oddajemy do Enea a później możemy to odebrać za przesyły nam 
potrącą jakąś wartość. Twierdze, że jest gra warta świeczki.
- Andrzej Zmudziński – pytam się o ulicę Witosa, Kasprowicza są to ulice, które miały być już robione na
jesień w gazecie o tym było pisane, chciałbym wiedzieć kiedy te prace tam ruszą. Druga sprawa 
poruszyłem kiedyś parking przy Kościele żeby oddzielić parking od chodnika chciałbym wiedzieć co się 
z tą sprawą dzieje, co do lamp ledowych codziennie jeżdżę i widzę jak te lampy świecą, one nigdzie nie 
świecą to jest dno to tak jakby świeczka świeciła w porównaniu do naszych lamp w mieście to jest 
różnica dnia do nocy.
- Burmistrz- te linie koło kościoła jak rozmawiałem z dyrektorem to według ogólnych przepisów 1,5 czy 
2 m od krawędzi nie wolno parkować. To że samochody tam parkują to jest nieznajomość kierowców, 
którzy tam parkują. Możemy puścić straż miejską i mandat. Zarząd dróg zastanawia się czy wolno im 
takie linie namalować.
- Zastępca Burmistrz – teraz na dniach przyszło, że trzeba przygotować projekt organizacji ruchu i że w 
drodze wyjątku to zrobią.
- Andrzej Zmudziński – taka sama sytuacja była na rynku, tyle razy mówiłem żeby zrobić szachownicę. 
Poszło ładnie zrobić poszło, burmistrzu jak przy kościele będzie linia ciągła to wtedy ukarać.
- Burmistrz- z tym, że rynek jest nasz więc mogliśmy wtedy więc mogliśmy trochę pójść w inną stronę. 
Ja zaraz tydzień po sesji rozmawiałem z dyrektorem.
- Andrzej Zmudziński – jak matka idąc z dziećmi ma przejść jak samochody stoją do samego krawężnika.
- Burmistrz- zgoda ale to trzeba zwracać uwagę tym kierowcom.
- Adam Rogacki – chciałem się zapytać o lampy na boisku sportowym, które miały być zakupione z 
Funduszu.
- Zastępca Burmistrz – funkcje uruchomienia zgłasza sołtys danej miejscowości jeśli my nie mamy 
sygnału od sołtysa czy względnie od kogoś z rady sołeckiej to skąd mamy wiedzieć. My widzimy te 
zadania. Sołtys uruchamia cały proces zawiadamia Panią Asię nawet to dobrze zaczyna działać i wtedy 
działamy ja nie mam w głowie wszystkich tych inwestycji zresztą ich jest cała masa. Sołtysi są 



gospodarzami swoich miejscowości. 
- Adam Rogacki – niech mój głos będzie zgłoszeniem tego problemu.
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu nie odpowiedział mi Pan co z tymi chodnikami co ja mam tym 
ludziom odpowiedzieć.
- Zastępca Burmistrz – Panie Andrzeju widzi Pan jadąc rowerem, że inwestycje ruszyły w 20 miejscach 
one nie ruszą jednocześnie to wykonawca decyduje od której inwestycji zbuduje drogę a później chodnik.
Co do daty ja nie powiem są terminy na wykonanie. Terminy się kończą tak naprawdę późną jesienią. Za 
chwile ktoś zapyta kiedy będzie malowanie kościoła, to też potrwa. Jesień jest takim okresem kiedy to 
wszystko się zakończy,wykonawca jest dysponentem tych robót. 

12. Zakończenie sesji.
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z 
czym ogłasza zamknięcie LIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 25 maja 2023 zakończono o 
godz. 17:23 tego samego dnia. 
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